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رئیس  نامــی»  «محمدحســن  ایلنــا: 
ســازمان مدیریت بحران کشــور درباره 
علــل فرونشســت زمین در تهــران در 
پــی فرونشســت در خیابــان ونک که 
هفته گذشــته اتفاق افتاد، گفت: پدیده 
یــک زمین لرزه  فرونشســت در واقــع 
خاموش اســت، دلایل عمده وقوع این 
پدیده، برداشت بی رویه از منابع محدود 
آب های زیرزمینــی و عدم طرح الگوی 
کشــت اســت که می تواند از مهم ترین 

دلایل این پدیده باشد.
وی ادامه داد: خســارت به ســازه های 
مختلــف از جملــه خیابان هــا، پل ها، 
ســاختمان ها و زیرســاخت های انتقال 
برق و آب و گاز و... یکی از خطرناک ترین 
غیرقابل  اســت.  فرونشست  پدیده های 
دچــار  کــه  پهنــه ای  برگشــت پذیری 
فرونشست شــده نیز از دیگر مخاطرات 
این پدیده اســت، چراکه وقتی آب های 
ســفره های زیرزمینی را خالی می کنیم 
اگر ظرف دو سال جایگزین نشود، با مرگ 
آبخوان هــا مواجه خواهیم شــد و این 
آبخوان ها فروخواهد ریخت و در نتیجه 
اگر بعد آبی را هم داشــته باشیم دیگر 

آبخوانی نداریم که آب را ذخیره کنیم.
در برخــی از مناطــق در برداشــت از 
از مرحله بســیار  آب هــای زیرزمینــی 

پرخطر عبور کرده ایم.
رئیس ســازمان مدیریت بحران کشــور 
گفــت: در همــه دنیــا به ایــن صورت 
اســت که اگر بــه محدوده ای برســند 
که ۲۰ درصــد از آب هــای زیرزمینی را 
برداشت کنند، در حقیقت به خط قرمز 
رســیده اند که در برخی از جاها ما ۸۰ تا 
۸۵ درصد از آب های زیرزمینی برداشت 
کرده ایم که در حقیقت از مرحله خطر، 
خطرناک و بسیار پرخطر عبور کرده ایم و 
ضروری اســت برای این موضوع فکری 
کنیم. نرخ فرونشســت در دشــت های 
کشــور از ۱۲ تا ۱۵ ســانتی متر است که 
بسیار شــدید و خطرناک اســت و نرخ 
فرونشست در استان تهران ۱۸ میلی متر 
اســت، چراکــه در تهــران آب زیادی از 
سفره های زیرزمینی استان تهران خارج 
می شــود. البته راهبرد قبلی این بود که 
۷۵ درصــد از آب های ســطحی و ۲۵ 
درصد از آب های چاه استفاده کنیم ولی 
الان این موضوع برعکس شــده اســت 
در نتیجــه هر روز چاه های جدیدی وارد 
مدار می شــد و این خطری اســت برای 
اســتان تهران که برای این موضوع باید 

فکری کرد.
براســاس  اینکــه  بیــان  بــا  نامــی 
اســتانداردهای جهانی و اتحادیه اروپا 
چهــار میلی متر فرونشســت در ســال 
طبیعی اســت، تصریح کرد: در برخی از 
کشــورها آبخیزداری و آبخوان داری به 
معنای کامل انجام شده است، اما ما در 
کشورمان حدود ۲۰ تا ۳۰ میلیون هکتار 
فقط انجام داده ایم و ۹۳ میلیون هکتار 
همچنان باقی مانده است. این در حالی 
است که میزان فرونشست در سال نماد 
بحران اســت. ما در ۴۰۶ تا ۴۰۹ دشــت 
کشور از مرز بحران گذر کرده ایم از جمله 
اصفهان، کرمان، یــزد و... ما باید فکری 
برای این موضوع بکنیم به ویژه الان در 
دولت جدید باید این را مهم ترین مسئله 
راهبردی خود قرار دهند. درســت است 
که مسئله اقتصاد برای ما مهم است و 
حضرت آقا هم این موضوع را فرمودند 
و درست اســت اما اگر یک جایی به هم 

بریزد اقتصاد ما را از بین می برد.
وی در بخــش دیگــری از صحبت های 
خود درباره علل فرونشست در پهنه های 
شــهری و کلان شهری گفت: یکی از این 
عوامل افزایش ســطوح عایــق و عدم 
نفوذ آب به زمین اســت یعنــی اگر ما 
عایق بندی را افزایــش دهیم، این نفوذ 
آب بــه زمین کمتر می شــود، همچنین 
مهارکــردن آب های ورودی به شــهر و 
انباشت آن در پشت سدهاست. این کار 
زیرزمینی  باعث می شود آب سفره های 
را پــر نکند. مــا تعداد زیــادی چاه های 
غیرمجاز داشــتیم. در یکــی از دولت ها 
نیز هر چــه چاه غیرمجاز بــود را مجاز 
کردند، درست است که من در آن زمان 
در این ســمت نبودم امــا واقعا هر چه 
گفتیم و خطر را احساس کردیم بی فایده 
بود و توجهی نشــد. برداشت بی رویه از 
آب های زیرزمینی، عدم رعایت استاندارد 
ساخت وســازها در پهنه های مســتعد 
فرونشســت و انسداد مســیر قنات های 
قدیمی از عوامل مؤثر اســت که باید به 

آنها توجه شود.

گفت و گو با مسئول روان شناسی مؤسسه محک 
درباره فعالیت های گروه داوطلبان

والدین داوطلب به یاری خانواده های 
کودکان مبتلا به سرطان می آیند

مسئول روان شناسی مؤسسه محک می گوید که برخی از پدران و مادران 
کودکان مبتلا به ســرطان، عضــو گروه «والدیــن داوطلب» در بخش 
روان شناســی این مؤسسه می شوند. این افراد والدینی هستند که فرزندان شان 
قطع درمان شده و برخی نیز متأسفانه فرزند خود را از دست داده اند. با توجه 
به شــرایط مشــابهی که والدین داوطلب در گذشــته با آن مواجه شده اند و 
والدینی که اکنون در مسیر درمان فرزندان مبتلا به سرطان شان قرار گرفته اند، 
بهره مندی از مشاوره های گروه «والدین داوطلب»، باعث همدلی، امید بخشی 
و ارائه حمایت های روانی به خانواده هایی می شود که اکنون کودکان مبتلا به 
ســرطانِ در حال درمان دارند. حوریه ذوقی، مســئول روان شناســی مؤسسه 
محک، درباره فعالیت های مشــترکی که گروه داوطلبان با بخش روان شناسی 
انجام می دهند، توضیحاتی ارائه داد و گفت: بخش روان شناســی مؤسســه 
محک با گروه   هــای داوطلبان در حوزه های مختلف، فعالیت های مشــترکی 
انجام می دهد؛ به طــور مثال از توانمندی های داوطلبان در بخش های ترالی 
کتــاب، اتاق بازی، هنر درمانی و... اســتفاده می شــود. او ادامــه داد: بخش 
روان شناسی محک در آموزش داوطلبان و نظارت بر فعالیت های آنان دخالت 
دارد. داوطلبان همواره پایش می شــوند، به  گونه ای که برخی از آنان، آموزش 
بیشتری می بینند و در فعالیت های خاصی بر مبنای سلایق و توانمندی  های شان 

شرکت می کنند.

«والدین داوطلب» حامی خانواده های کودکان  مبتلا  به سرطان  هستند
یکــی از گروه هــای داوطلبــان «والدین داوطلب» هســتند کــه به یاری 
خانواده هــای کودکان مبتلا به ســرطان می آیند. ذوقی دربــاره فعالیت گروه 
«والدین داوطلب» در بخش روان شناسی عنوان کرد: برخی از پدران و مادران 
کودکان مبتلا به ســرطان، عضو گروه «والدین داوطلب» می شــوند. این افراد، 
والدینی هســتند که فرزندان شان قطع درمان شده و برخی نیز متأسفانه فرزند 
خــود را از دســت داده اند. همچنیــن در این گروه اقوام نزدیــک مانند: خاله، 
عمــه، دایی و عمو که در روند درمان کودکان مبتلا به ســرطان، در کنارشــان 
به عنــوان حامی و همراه حضور داشــته اند نیز عضویت دارنــد. ذوقی افزود: 
بخش روان شناســی در ابتدا یک ارزیابی تخصصی از این افراد انجام می دهد 
و پــس از ارائه آموزش های لازم، از آنها برای برقــراری ارتباط با خانواده های 
کودکان مبتلا به سرطان اســتفاده می کند. به عبارت دیگر این والدین واسطه 
میان خانواده ها و کادر درمان هســتند. مسئول روان شناسی مؤسسه محک با 
تأکید بر اینکه فعالیت این گروه حساسیت و اهمیت ویژه ای برای محک دارد، 
یادآور شد: تلاش می کنیم این گروه را گسترش دهیم تا بتوانیم پشتوانه خوبی 
برای محک و خانواده های کودکان مبتلا به ســرطان بســازیم. ذوقی یادآوری 
کرد با توجه به شرایط مشــابهی که این والدین داشته اند، حضورشان موجب 
دلگرمی و حمایت  روانی از خانواده هایی می شود که در مسیر درمان کودکان 

مبتلا به سرطان شان قرار دارند.

استفاده از ظرفیت داوطلبان در اتاق های  بازی و  هنر درمانی
ذوقی در ادامه با اشــاره به فعالیت داوطلبان در بخش ترالی کتاب، اتاق 
بــازی و هنر درمانی بیان کرد: این گروه از داوطلبان افرادی هســتند که تمایل 
دارند به صورت مستقیم با کودکان مبتلا به سرطان در ارتباط باشند و به آنها در 
فرایند درمان شان کمک کنند. از جمله اقداماتی که داوطلبان در ارتباط مستقیم 
با کودک انجام می دهند، می توان به حضور در اتاق بازی، هنر درمانی و... اشاره 
کرد. ذوقی عنوان کرد: برای آنکه داوطلبان بتوانند در فعالیت هایی مانند هنر 
درمانی حضور یابند، براساس منابع مکتوب تخصصیِ گردآوری شده  در محک 
به ایشــان آموزش داده می شود. به عنوان مثال یکی از چالش های موجود در 
فرایند درمان کودکان مبتلا به سرطان خوردن قرص است که برای مواجه شدن 
کودکان با آن، نمایشــی با موضوع خوردن قرص طراحی شده و از این طریق، 
آموزشی غیر مستقیم از طرف داوطلبان به شکل یک نمایش کوتاه در فضایی 

مفرح برای کودکان اجرا می شود.

داوطلبان متخصص در  محک چه می کنند؟
مســئول روان شناســی مؤسســه محک در ادامه به همــکاری داوطلبان 
متخصص با بخش روان شناســی اشــاره کرد و افزود: این دســته از داوطلبان، 
روان شناســانی هســتند که برای ارتباط تلفنی با خانواده هــا آموزش دیده اند. 
اغلب فعالیت های بخش روان شناسی و داوطلبانش در مراحل اولیه بیماری، 
غربالگــری و پیگیــری وضعیت خانواده اســت. او در پایــان عنوان کرد که 
همکاری گــروه داوطلبان با بخش روان شناســی محک، حمایت های 
روانی مؤثرتری را به خانواده های کودکان مبتلا به سرطان ارائه می دهد.

در صحن شورای شهر تهران چه گذشت

وزن کشی مخالفان و موافقان شهردار

خبر گزارش خبری

جامعهجامعه

 شــرق:  روز گذشــته آخرین انتخابات هیئت رئیسه شورای 
شهر تهران برگزار شد. مهدی چمران با ۲۱ رأی رئیس ماند 

و پرویز سروری هم با ۱۵ رأی نایب رئیس شد.
به نظر می رســید ترکیب هیئت رئیســه در ســال پایانی 
تغییر کند. قبل از جلســه رأی گیــری کانال های نزدیک به 
اعضــای منتقد شــورا از تغییر نایب رئیس شــورای شــهر 
خبــر می دادند و مدعــی بودند ۱۱ رأی برای کنارگذاشــتن 
پرویز ســروری دارند که در ایام انتخابات ریاست جمهوری 
از معــاون مالی شــهردار تهــران برای فعالیت در ســتاد 
انتخاباتی علیرضا زاکانی، شــهردار تهــران، حکم گرفته و 
در صحن شــورا هم بارها تذکرات منتقدان را ســیاه نمایی 
دانســته بود. اما تنها شش عضو به ســروری رأی ندادند. 
گفته می شــد مهدی اقراریان، مهدی عباسی، ناصر امانی، 
جعفــر تشکری هاشــمی و علی اصغر قائمــی از اعضایی 
هستند که به ســروری رأی ندادند. برخی از اعضا از جعفر 
شــربیانی به عنوان رأی سفید ششم نام می برند و برخی نیز 
از زهرا شمس احسان. تلاش ها برای رأی نرجس سلیمانی 
هم بســیار بود. مهدی عباســی و محمد آخوندی بارها در 
جریان صحن علنی به سمت صندلی سلیمانی رفتند و با او 
گفت وگو کردند. سلیمانی قبل از رأی گیری از صحن خارج 

شد و چند دقیقه بعد دوباره به صحن آمد.
به نظر می رســید اعضای منتقد ۱۰ رأی داشته باشند اما 
روز گذشته حبیب کاشانی، نرجس سلیمانی و سوده نجفی 
به ســروری رأی دادند. قبل از رأی گیری برای نایب رئیســی 
محمــد آخوندی میکروفون خود را روشــن کرد و یادآوری 
کرد نخســت رأی نایب رئیس خوانده شــود، ســپس برای 
منشی ها رأی گیری شود، شاید برخی بخواهند بعد از اعلام 

رأی نایب رئیس برای منشی داوطلب شوند.
به نظر می رسید این ســخنان آخوندی در افزایش رأی 
سروری بی اثر نبود و شاید این سخنان دو رأی به رأی های او 
افزود. یکی از اعضای شورای شهر درباره تلاش برای تغییر 
رأی برخی از اعضا با وجود آنکه سروری برای باقی ماندن 
در کرســی نایب رئیســی به ۱۱ رأی نیاز داشــت، می گوید: 
شــاید ۱۱ رأی قانونی باشد اما مشروعیت نایب رئیس را زیر 
ســؤال می برد و طرفداران ســروری می خواستند او با رأی 
بالایی ابقا شــود. در پایان مهدی چمران با وجود انتقادها 
بــه نحوه مدیریــت او با ۲۱ رأی رئیس شــورا باقی ماند و 
رســانه های نزدیک به مدیریت شهری هم رأی روز گذشته 
هیئت رئیســه را نمایش همدلی دانستند. درحالی که پیش 
از آغاز صحن علنی رئیس شورای شهر تهران به رسانه ها 
درباره تغییر ترکیب هیئت رئیســه شــورای شهر گفته بود:  
پیشــنهاد من این بود که تغییری نداشته باشد؛ اما احتمال 
تغییر در ترکیب هیئت رئیسه وجود دارد. پس از رأی گیری 
ناصر امانی، عضو شــورای شــهر تهران، از اعضای منتقد 
کــه این روزها کمتر تمایلی به مصاحبه با رســانه ها دارد، 
خطــاب به چمران گفت: به آقای چمران، آقای ســروری، 
آقای شــربیانی و خانم نجفی تبریک می گویم و امیدوارم 
سال آخر شــورا سال وفاق و همبســتگی در جهت تأمین 
منافع مردم باشد. از شهرداری توقع نداریم؛ چون شهردار 
تهران تکلیف ما را روشن کردند و گفتند اقلیتی هستند که 
صددرصد حرف های شان هم غلط اســت؛ اما به فرموده 
حضــرت معصوم که فرمود به گوینده نگاه نکن و به گفتار 
نگاه کن؛ خواهش مان از آقای چمران و آقای ســروری این 
اســت که اگر گفته هــای ما کارشناســی و تخصصی و در 
راســتای منافع مردم برای تکمیل طرح ها و لوایحی است 
که در صحن شــورا مطرح می شــود، به آنها توجه کنند و 
به خاطر یک سری مسائل حاشــیه ای، عدالت در یک سال 
آینده قربانی نشــود تــا بتوانیم با همبســتگی کار را پیش 

ببریم.
مهدی اقراریان، رئیس کمیته حقوقی شــورا هم با بیان 
اینکه بنده دیروز ۵۰ دقیقه با رئیس شــورا درباره وضعیت 
شــورای شــهر صحبت کردم، یادآور شــد: ضمــن آرزوی 
موفقیــت برای هیئت رئیســه، هــم بنده و هــم همکاران 
دیگری ممکن اســت نقدهایی درباره شــیوه اداره شــورا 
داشته باشــیم. ما از شهرداری ناامید هســتیم اما این رأی 
۲۱نفره به رئیس شــورا نشــان داد که به پیگیری مطالبات 
از ســوی آقای چمران خوش بین هســتیم. آقای چمران با 
۲۱ رأی نشان داد که رئیس ۲۱ عضو است و خواهش بنده 
این است که به تمام اعضای شورا به یک چشم نگاه شود؛ 

حداقل از زاویه دید شما.
اقراریان با تأکید بر اینکه انتقادات جدی به شــهرداری 
داریم، گفت: مــا با جدیت اصلاح امــور را دنبال خواهیم 
کرد و در نهایت از مردم شــهر اســتمداد خواهیم طلبید و 

مردم هســتند که نگرش و سلیقه شورا را انتخاب خواهند 
کرد. هرچه را بپذیرند، به صلاح شــهر و کشور خواهد بود. 
امیدواریم رأی گیری امروز آغازی باشــد برای شنیده شــدن 

نظرات اعضایی که به آقای زاکانی منتقد هستند.
محمد آخونــدی، رئیس کمیســیون برنامــه و بودجه 
شورای اسلامی شهر تهران، گفت: این رأی به همه اعضای 
هیئت رئیسه با هم بوده و عملکرد هیئت رئیسه در مجموع 
مورد تأیید است و امیدواریم وفاق بیشتری را شاهد باشیم.
او افزود: امیدواریم نایب رئیس شــورا مانند ســه سال 
قبل در مســئولیت خود موفق باشند. حضور آقای چمران، 

سروری و کاشانی برای شورا نعمت است.
محمد آخوندی هم با بیــان اینکه ۳۶۵ روز از فعالیت 
شــورا باقی مانده اســت، گفت: همواره بــه مجری انتقاد 
وجــود دارد، اما انــدازه انتقادات فرق می کنــد، گرچه باید 

به عنوان اعضای شورا وفاق و همدلی داشته باشیم.
چمران هم در ادامه تأکید کرد: ما به دنبال این هســتیم 
که جایگاه شــورا به خوبی ادای وظیفــه کند، اگر خاطرتان 
باشــد در گذشته یکی از دوستان ما در شهرداری مسئله ای 
را مطرح کرد که برای شــورا خوب نبود و ما گفتیم که باید 
توبیخ شــود که توبیخ شــد. باید افراد شأن و میزان وظیفه 
خود را به خوبــی بدانند و ما هم باید از ثانیه به ثانیه وقت 

خود برای خدمت به شهروندان استفاده کنیم.
بهروز شــیخ رودی، معاون پیشــین محاســبات و پایش 
عملکرد شــورای اســلامی شــهر تهران هــم در واکنش 
بــه نتیجــه انتخابات هیئت رئیســه ســال چهــارم گفت:  
خبرســازی های منتقدان شــهردار و تأکیــد برخی اعضای 
منتقد زاکانی و رســانه های نزدیک بر آنهــا مبنی بر تغییر 
در ترکیب هیئت رئیســه شــورا که از چنــدی پیش در آن 
می دمیدنــد، در عمــل هیچ دســتاوردی بــرای منتقدان 
زاکانی جز تأیید ترکیب هیئت رئیســه و نمایش رأی ســفید 
در انتخاب نایب رئیس شــورا نداشت. موضوع و مسئله ای 
که البته بر ناظران و کارشناســان آگاه به مسائل و مناسبات 
شــورا پوشــیده نبود و نیست. براســاس این هم در گذشته 
این مخالف خوانی هــای منتقدان زاکانــی و مواجهه های 
حامیانش در صحن علنی شــورا را چیزی شــبیه به تعزیه 
تعبیر کردم، انتخابات هیئت رئیسه شورای ششم برای سال 
آخــر عیار منتقــدان و مخالفان زاکانی در صحن شــورا به 
نمایش گذاشت و مردم تهران به وضوح دیدند که مخالفان 
زاکانی حتی تاب و توان رقابت درون گروهی خود در درون 
شورا را آن چنان که در فضای رسانه های اجتماعی از آن با 
آب و تاب ســخن می گویند، ندارنــد و به تعبیری باید گفت 
نهایتا با شش رأی سفید خود از رأی دادن به یکی از حامیان 

کلیدی زاکانی در ترکیب هیئت رئیسه خودداری کرده اند.
این کارشناس مالیه و اقتصاد شهری با اشاره به برگزاری 
انتخابات هیئت رئیسه شــورای شهر در سال چهارم افزود: 
در ســال های گذشــته که حجم انتقادات از زاکانی چندان 
بــالا نگرفته بود، آقــای چمران خیلی اصــراری به رعایت 
قانون در برگزاری انتخابات نداشــت و هر ســال به طریقی 
بــا تأخیر یــا تکه تکه برگزارکــردن انتخابات هیئت رئیســه 
شــورای ششــم رکوردی را ثبت کرده بود، اما امســال در 
کوران انتقــادات مخالفان زاکانی در شــورا می بینیم که با 
برگزاری به موقع انتخابات هیئت رئیســه برخلاف رویه ها و 
رکوردهای قبلی عمــل کرده اند. این اقدام البته مطمئنا در 
چارچوب هماهنگی های اتخاذشده برای حفظ شاکله کلی 
شورا و اعمال مدیریت در اداره شورا از سوی ایشان و دیگر 
همراهانش در هیئت رئیســه شورای شــهر تهران صورت 
گرفته است. به هر حال هرگونه اقدام قانونی اعضای شورا 
برای اعمال نظارت بر شهرداری و... از مجرای رئیس شورا 
و هیئت رئیسه انجام شدنی است؛ موضوعی که تغییر در آن 
برخلاف تلاش های رســانه ای منتقدان زاکانی چندان باب 
میل چمران نبوده و براساس این او بعد از اینکه رأی خود را 
از اعضای شــورا گرفت، پیشنهاد کاندیداتوری سروری برای 
نایب رئیســی شــورا را مطرح کرد تا علنــا تأکیدش بر لزوم 
تداوم کار هیئت رئیسه شــورا مانند سه سال گذشته شنیده 
شود؛ موضوعی که باعث شد تا اولا کسی رقیب و کاندیدای 
اعضای فعلی هیئت رئیسه نشود و زمینه کسب رأی بیشتر 
برای یکی از منشــی ها در مقایسه با انتخابات سال گذشته 
را در کنار ثبت شــش رأی ســفید برای انتخاب نایب رئیس 

شورا فراهم کند.
شــیخ رودی با اشاره به ثبت شــش رأی سفید منتقدان 
زاکانی به نایب رئیس شــورای ششــم گفت: عیار منتقدان 
و مخالفان زاکانی در این انتخابات آشــکار شد و ما دیدیم 
نهایتا شش نفر آماده رأی به استیضاح زاکانی خواهند بود. 

تعدادی که در برخی خبرسازی ها به عنوان مخالفان زاکانی 
ذکر می شــدند، نهایتا در صحن شــورا و برای انتخاب نماد 
حامیان زاکانی در شورا برای عضویت در هیئت رئیسه وقتی 
پیشــنهاد چمران برای کاندیداتوری سروری را شنیدند، در 
رأی خــود تجدیدنظر کردنــد و از ۹ نفر عضو منتقد زاکانی 
در یک نشســت هماهنگی نهایتا به شــش نفر رسیدند که 
این عیــار منتقدان و مخالفــان زاکانی را نشــان می دهد؛ 
موضوعی که حکایت از شکننده بودن و تأثیرپذیری منتقدان 
و مخالفان زاکانی دارد. باید گفت همین شــکنندگی باعث 
شده اســت که حتی مخالفان زاکانی چندان حاضر نباشند 
ریسک امضا و تقدیم استیضاح شهردار را بپذیرند و به جای 
آن بــه مخالف خوانی هــا در صحن شــورا و مطرح کردن 
ســناریوهای اجرانشدنی مثل اســتعفای دسته جمعی رو 

بیاورند.
اما روز گذشــته برخی از اعضای شــورای شــهر تهران 
درباره فعالیت بازارچه جنت و تغییر کاربری ها در بوستان 

ولایت هشدار دادند.
حبیب کاشانی با بیان اینکه در جلسه قبل تذکری درباره 
فعالیت کسبه بازارچه جنت داده شد، گفت: هزاران نفر از 
این ســفره ارتزاق می کنند. شهرداری مجوزی را برای مرکز 
تجاری نیایش در حاشیه بزرگراه آبشناسان صادر می کند و 

دو درِ ورودی و خروجی برای آن در نظر می گیرد.
کاشــانی افــزود: در نهایــت پس از جمع بنــدی دیوان 
عدالــت اداری، فضــای ورودی به حاشــیه بزرگراه منتقل 
می شود که سازمان بوستان ها این موضوع را تأیید نمی کند. 
زمینی در این محوطه داریم که بازارچه جنت در آن مستقر 
است و ۸۰۹ متر مساحت دارد. ۱۰۳ هکتار از ذخایر اراضی 
داریم و ســه هزار میلیارد تومان از اماکن ورزشی را در قبال 
طرح ورزشــی دادیم و ۲۵ هزار متر را نیز در ســعادت آباد 
داده ایــم امــا در این زمیــن ۸۰۹ متری کــه ۴۰۰ نفر در آن 
فعالیت می کنند، بحث ما این اســت کــه چه چیزی برای 

تهران مانده است؟
او ادامه داد: تنها برج میلاد و شــهر آفتاب برای تهران 
مانده اســت. مســئولیت اجتماعی کجا رفته اســت؟ فردا 
هم قضیه زمین های چمن مصنوعــی پیش می آید؟ برای 
ساخته شدن این زمین ها ســال ها زحمت کشیده شده و ما 

باید مابازای این فضاها ۸۰۹ متر بدهیم؟
کاشــانی با بیــان اینکه شــهرداری کــه در ۲۰ روز ۴۴ 
هزار میلیارد تومان درآمد داشــته اســت، زمین ۸۰۹ متری 
را نبایــد تحویل دهــد، گفت: باید زمینی بــرای افرادی که 
در این بازارچــه فعالیت می کنند، اختصــاص یابد؛ چراکه 

خانواده هایی از این فضا ارتزاق می کنند.
مهدی اقراریان، رئیس کمیته نظارت و حقوق شهروندی 
شــورا هم در تذکری درباره بوستان ولایت در قالب تذکری 
گفت: تذکر مکتوب و شفاهی درباره این بوستان اعلام شده 
اما تاکنون هیچ پاســخی به ابهامات و سؤالات مطرح شده 
در تذکرات، از سوی شهرداری دریافت نشده است بنابراین 
درخواست می شود تمام شهروندان تهرانی درباره حوادثی 
که در بوستان ولایت رخ می دهد، حساسیت لازم را داشته 

باشند.
او با تأکید بر حساســیت این بوستان افزود: ما در مناطق 
شمالی تهران، بوستان های بزرگی داریم اما مناطق جنوبی 
تهــران با فقر بســیار جــدی در حوزه فضای ســبز مواجه 
اســت و اینکه ما بخشی از این بوستان را به مجموعه هایی 
اختصاص دهیم که امکان اســکان در دیگــر نقاط تهران 
نیز وجود دارد، خطر بســیار جدی و مهمی اســت؛ فارغ از 
اینکه چه کسانی پشــت این تغییرات بوده و این زمین ها را 
برای طولانی مدت در اختیار گرفته و چه منافع شــخصی و 

گروهی دارند.
رئیس کمیته حقوق شهروندی شورا در ادامه به محوطه 
جنگ افزارســازی به عنوان یک مسئله مهم اشاره ای کرد و 
متذکر شــد: فهرستی از وعده های شــهردار تهران را تهیه 
کرده و امســال درباره این وعده ها با شــهروندان گفت وگو 
خواهیم کرد که هیچ کدام به سرانجام نرسیده و تصور هم 

نمی شود که در مدت باقی مانده نیز به سرانجامی برسد.
او افزود: مقرر شده بود که دیوار محوطه جنگ افزارسازی 
برداشــته شــده و آن مکان به عنوان فضای سبز در اختیار 
شــهروندان قرار گیرد اما اخبار ناگواری دراین باره به گوش 
می رســد و گویا ســاختمان های آنجا نیز به حراج گذاشته 
شــده اند بنابراین از رســانه ملی درخواســت می شود این 
دو دغدغــه مهم را پیگیری کند، چراکه اینها مســائل مهم 
شــهر بوده و اگر این فرصت از دست برود، آیندگان متضرر 

خواهند شد.

علل فرونشست 
در پهنه های شهری

ایســنا: اداره کل هواشناسی اســتان تهران اعلام کرد: از دوشنبه تا روز 
پنجشــنبه (۱۵ تا ۱۸ مرداد) افزایش نســبی دما پیش بینی می شــود. 
براساس تحلیل الگوهای همدیدی و بررسی نقشه های پیش یابی وضعیت جوی 
اســتان تهران طی پنج روز آینده آسمان صاف تا قسمتی ابری همراه با غبار رقیق، 
گاهی با افزایش ابر و وزش باد پیش بینی می شود. در ساعات بعدازظهر تا شب در 
نیمه جنوبی و بخش های غربی اســتان، گاهی وزش باد شــدید و احتمال خیزش 
موقت گرد و خاک، افزایش برخی آلاینده ها و کاهش کیفیت هوا مورد انتظار است. 
از دوشــنبه تا روز پنجشنبه (۱۵ تا ۱۸ مرداد) ماندگاری هوای گرم و افزایش نسبی 
دما پیش بینی می شود. بر اساس اعلام اداره کل هواشناسی استان تهران، ورامین با 
بیشــینه دمای ۴۲ درجه سانتی گراد گرم ترین ایســتگاه استان تهران در ۲۴ ساعت 
گذشته گزارش شده است. آسمان تهران ۱۵ مرداد صاف، از بعدازظهر افزایش باد 
با حداقل دمای ۳۰ و حداکثر دمای ۴۰ درجه سانتی گراد و طی  سه شنبه (۱۶ مرداد) 
کمی ابری تا نیمه ابری، از بعد ازظهر افزایش باد، گاهی گرد و خاک با حداقل دمای 

۳۱ و حداکثر دمای ۴۱ درجه سانتی گراد پیش بینی می شود.

خبر

افزایش دمای هوای تهران تا پنجشنبه


